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Protokół Nr LXI/2024 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 26 lutego 2024 r. 

 

Zapis LXI Sesji Rady Gminy Stegna:  

 
https://transmisjaobrad.info/videos/15013/lxi-sesja-rady-gminy-stegna-26-lutego-2024-r 

 

czas rozpoczęcia sesji: 10:00                                                              czas zakończenia: 12:05 

 

LXI Sesję Rady Gminy Stegna zwołaną na dzień 26 lutego 2024 r. na godz. 10:00  

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Stegnie otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Gminy Stegna Pan Mariusz Ogrodowski. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że posiedzenie obrad LXI Sesji 

Rady Gminy Stegna jest nagrywane i transmitowane, a Administratorem danych jest Gmina 

Stegna. 

Klauzula informacyjna znajduje się na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy 

w Stegnie oraz na drzwiach wejściowych do budynku. 

  

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski przywitał uczestniczących w Sesji: Wójt 

Gminy Stegna Panią Ewę Dąbską, Zastępcę Wójta Gminy Stegna Pana Tomasza 

Gajewskiego, Radnego Powiatu Nowodworskiego Michała Ambroziaka, Skarbnik Gminy, 

Sekretarz Gminy, radcę prawnego, Kierowników i Dyrektorów jednostek organizacyjnych, 

Sołtysów, Radnych Gminy Stegna.  

 

Ad. Pkt. Nr 2.    Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski stwierdził, iż na stan 15 radnych w sesji 

uczestniczy 12 radnych – (nieobecni: Grzegorz Borowiec, Brygida Drągowska, Małgorzata 

Mechlińska) sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał – załącznik nr 1. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.  Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad Przewodniczący Rady zaproponował kandydaturę Radnej 

Magdaleny Haftkowskiej, która wyraziła zgodę. 

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.   Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są uwagi do przedłożonego 

porządku obrad. 

 

Radny Maciej Makowski już na posiedzeniu Komisji powiedzieliśmy wątpliwości, nie do 

końca zostały one wyjaśnione. Rozmawialiśmy o tym, że być może się pojawi, może zdąży 

się pojawić autopoprawka i jej nie ma, w związku, z czym chciałby zgłosić wniosek o 

wycofanie z porządku obrad dzisiejszej sesji 2 projektów uchwał. Będzie od razu uzasadnił po 

kolei. Projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku mieszkańców o anulowanie zapisu  

§ 33 pkt 4 ust. 1 Uchwały Rady Gminy Stegna Nr XLII/415/2014 z dnia 15 maja 2014 roku 

https://transmisjaobrad.info/videos/15013/lxi-sesja-rady-gminy-stegna-26-lutego-2024-r
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w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Stegna. Projekt 

uchwały w § pierwszym stanowi, że Rada Gminy Stegna przekazuje wójtowi gminy Stegna 

według właściwości do rozpatrzenia, wniosek mieszkańców. Wątpliwość jest następująca,  

w uzasadnieniu przywołane są zapisy odnoszące się do art. 32 ust. 1 i 2 Ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym cyt.„1. W celu oceny aktualności planu ogólnego i planów 

miejscowych wójt, burmistrz albo prezydent miasta dokonuje analizy zmian w 

zagospodarowaniu przestrzennym gminy”. Chodzi o słowo analizy. Zgodnie z art. 14 ustęp 1 

ustawy z dnia 27 marca 2003 roku o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym oraz art. 

18 ustęp 2 Pkt 5 ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym radzie gminy 

przysługuje wyłączne stanowienie w sprawach zastrzeżonych ustawami do podejmowania 

uchwał o przystąpieniu do sporządzenia oraz dokonywanie zmian w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. Tak więc odnosi się tutaj do delegowania tego wniosku 

mieszkańców ze wskazaniem, iż radach według właściwości przekazuje do rozpatrzenia. 

Drugi wniosek dotyczy projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów w części obrębów, dla terenów w części 

obrębów Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica, Żuławki. W opracowanym dokumencie nie ma 

zgodności, co do klasyfikacji gruntów. Dokładniej rzecz ujmując, dokument nie zawiera 

faktycznych aktualnych informacji, na których zbudowano argumentację stanowiącą 

podstawę do podjęcia decyzji przez radę gminy. W rozstrzygnięciu w Pkt 6, stanowiącym 

odpowiedź na złożone zastrzeżenia mowa jest o gruntach klasy czwartej ze wskazaniem, że 

takich gruntów na obszarze objętym planem nie ma. Ustaliliśmy przy udziale gości, którzy 

przyszli na posiedzenie Komisji, że takiej grunty są na tym terenie, jest to niewłaściwa wobec 

tego informacja. Prosi, żeby zostało to jeszcze raz przez zleceniobiorców przeanalizowane i 

zaktualizowane. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski prosi o doprecyzowanie, czy jest to wniosek 

Radnego czy jest to wniosek Komisji ds. Budżetu. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska jest przeciwna wycofaniu z porządku obrad tych dwóch 

projektów uchwał. Wójt dokonuje analizy wszystkich zgłoszonych wniosków do 

miejscowych planów, nie tylko tych pojedynczych, które wpłynęły do Rady. W związku, z 

czym do kompetencji Rady należy przekazać go do właściwego organu. Wszystkie wnioski z 

różnych miejscowości są analizowane, dlatego uważa, że ma podstaw do wycofanie tego 

projektu uchwały z porządku obrad, zapewne radca prawny się do tego odniesie. 

Również jest przeciwna wycofaniu projektu uchwały dotyczącego ochrony gruntów rolnych 

na terenach sołectw Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica i Żuławki. Przypomina, że już w 2022 

roku jednogłośnie Rada podjęła uchwałę w sprawie ochrony gruntów rolnych. Była to 

uchwała, która była poprzedzona licznymi spotkaniami z mieszkańcami, którzy w obawie o 

swoje zdrowie i troskę o cenne grunty żuławskie wnioskowali o to, żeby taką uchwały podjąć. 

Ponad 1,5 roku ją procedujemy, ponieważ każda uchwała wynikająca z procedury planu 

zagospodarowania przestrzennego wymaga różnych terminów, składania wniosków, 

uzyskania odpowiedzi, uzgodnień. W związku z tym wszystkie te procedury, które wymagane 

są zgodnie z ustawą o planie przestrzennym zostały zachowane. Podkreśliła jednocześnie, że 

ta uchwała interwencyjna, która była przygotowana i podjęta przez Radę, była pod kątem 

ochrony gruntów rolnych. Projektant, zgłosił do niej wniosek, że zgodnie z przygotowanym 

stanowiskiem projektanta planu, profesora Politechniki Gdańskiej, doktor habilitowany 

Daniel Załuski, wniesionym do Wójta Gminy Stegna, w wyniku kontroli przedłożonej 
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uchwały odnośnie przyjętego rozstrzygnięcia uwag złożonych do planu proszę o 

wprowadzenie autopoprawki do uchwały w uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów w części obrębów Bronowo, Dworek, 

Niedźwiedzica, Żuławki, zgodnie z przygotowanym stanowiskiem w załącznikiem nr 2 do 

uchwały pod nazwą „Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu 

planu” w § 2 ust. 1 w uzasadnieniu do rozstrzygnięcia uwagi z punktu 4,5,6 poprzez 

wykreślenie zapisu cyt. „Zgodnie z obecną praktyką planistyczną grunty takie nie uzyskują 

zgody Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych na cele 

nieleśne. Pod lokalizację farm fotowoltaicznych winny być przeznaczane niechronione grunty 

rolnicze kl. IV lub niższych, a takie nie występują na obszarze planu.”, oraz w ust. 2 w 

uzasadnieniu do rozstrzygnięcia uwagi poprzez wykreślenie zapisu cyt. „Zgodnie z obecną 

praktyką planistyczną grunty takie nie uzyskują zgody Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na 

zmianę przeznaczenia gruntów rolnych na cele nieleśne. Pod lokalizację farm 

fotowoltaicznych winny być przeznaczane niechronione grunty rolnicze kl. IV lub niższych, a 

takie nie występują na obszarze planu”. 

Wniosek jest podyktowany koniecznością sprostowania sformułowania w rozstrzygnięciu 

przywołanych uwag, aby uniknąć rozbieżności, gdyż w obszarze opracowania planu 

występują miejscowo grunty orne klasy IV. Wprowadzenie autopoprawki do rozstrzygnięcia 

uwagi nie zmienia stanowiska w zakresie rozstrzygnięcia uwag. 

Jest to autopoprawka niewpływająca na treść planu ani na załącznik graficzny. Tak naprawdę 

celem tej uchwały była ochrona i mieszkańców, i ziem cennych na żuławach. 

Przeprowadzona procedura planistyczna nie narusza w żadnym miejscu, nie przewiduje jakiś 

błędów proceduralnych. 

 

Radny Maciej Makowski odnośnie uchwały dot. miejscowości Bronowo, Dworek, 

Niedźwiedzica i Żuławki, radni oceniają stan faktyczny na dziś. Nie to czy jakiś wniosek 

został dziś złożony, tylko to czy radni zostali prawidłowo poinformowani o stanie 

faktycznym, nie zostali prawidłowo poinformowani i to stwierdziliśmy. Druga rzecz Pani 

Wójt mówi o tym, że Pani w obronie mieszkańców i tych ziem i dobrostanu naszego 

kulturalnego, on się z tym zgadza, on to szanuje, jest za, tyle tylko, że na dziś, jeżeli w ten 

sposób będziemy głosowali ten plan, to wyłączenie, które jest wyłączeniem głównym,  

a stanowi, że takich ziem nie ma, więc ten aspekt ich nie dotyczy, jest nieważne, bo 

przełamuje je stan faktyczny, takie ziemie są, w związku, z czym nie ma tutaj żadnej ochrony 

tego terenu i powinniśmy procedować to po raz kolejny.  

Jeżeli chodzi o projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku to Pani Wójt zaproponowała, 

żeby pan mecenas się odniósł. Pan mecenas się nie wypowiedział. Chciałby ustalić skutecznie 

czy to, o czym mowa jest w uzasadnieniu, czyli kompetencja władzy wykonawczej do tego, 

żeby dokonać analizy. Dlaczego nie zostało wpisane, że przekazuje się według właściwości 

do dokonania analizy, a nie jest wpisane do rozpatrzenia. Uważa, że to jest uchybienie, 

ponieważ rozpatrzenie to jest kompetencja Rady Gminy i jak jest faktycznie to jest jedno, ale 

drugie to jest błąd literowy. Jeżeli przejdziemy z tym dalej, to do głosowania będzie prosił o 

to, żeby dokonać tutaj korekty. Chyba, że pan mecenas przekona nas, że to jest prawidłowo.  

 

Radca prawny Robert Dargiewicz uchwała dotyczy przekazania wniosku dotyczącego 

zmiany planu, w podstawie prawnej tej uchwały jest artykuł 243 kodeksu postępowania 

administracyjnego przepisu ogólnego, który ogólnie dotyczy wszystkich spraw, nie tylko 

spraw dotyczących zagospodarowania przestrzennego, które wpływają, jako wnioski do 
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organów administracji publicznej. Przepis ten mówi wyraźnie, jeżeli organ, który otrzymał 

wniosek, nie jest właściwy do jego rozpatrzenia, a w tym momencie w jego ocenie Rada 

Gminy nie jest uprawniona do rozpatrzenia tego wniosku, powinna przekazać do rozpoznania 

innemu organowi, czyli w tym przypadku Wójtowi Gminy, który zbiera, analizuje i 

podejmuje czynności wynikające z ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu. Art. 243 mówi, 

że jeżeli organ nie jest właściwy do rozpatrzenia, przekazuje go do organu właściwego, stąd 

jest to sformułowanie „do rozpatrzenia”. W artykule o planowaniu przestrzennym mowa jest 

o analizie, ogólnie, co nie wyklucza, że w ramach analizy, cyt. „W celu oceny Aktualności 

planu ogólnego i konkursowy Wójt dokonuje analizy zmian ogólnie zmian w 

zagospodarowaniu przestrzennym ocenia i opracowywaniu plan i opracowuje wieloletnie 

programy, z uwzględnieniem decyzji o warunkach zabudowy oraz wniosków w sprawie 

sporządzenia lub zmiany planu miejscowego lub planu ogólnego.” W związku z tym ten 

przepis nie mówi wprost o analizie wniosków tylko mówi o analizie ogólnie zmian w 

zagospodarowaniu przestrzennym gminy, a jednym z elementów tej analizy jest 

rozpatrywanie wniosków mieszkańców, właścicieli nieruchomości.  

Przepisem proceduralnym, w oparciu, o który Rada w tej chwili przekazuje ten wniosek jest 

przepis kodeksu postępowania administracyjnego, który mówi wyraźnie o rozpatrywaniu 

wniosku. Natomiast przepis ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym mówi o 

analizie. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski ze stanowiska radcy prawnego rozumie, że 

treść § 1 powinna pozostać bez zmian.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jeszcze uwagi do porządku 

obrad. 

Nie zgłoszono. 

 

głos z sali: Czy goście mogą zabrać głos? 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w tym punkcie głos zabierać mogą tylko Radni 

bądź wnioskodawca sesji, czyli Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad wnioskiem Komisji 

ds. Budżetu o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 11.5. w sprawie przekazania 

wniosku mieszkańców o anulowanie zapisu § 33 pkt 4 ust. 1 Uchwały Rady Gminy Stegna  

Nr XLII/415/2014 z dnia 15 maja 2014 roku w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części wsi Stegna. 

 

Wynik głosowania nad wyprowadzeniem z porządku obrad projektu uchwały:  

za 2, przeciw 10, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 2. 

 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie przekazania wniosku mieszkańców o anulowanie 

zapisu § 33 pkt 4 ust. 1 Uchwały Rady Gminy Stegna Nr XLII/415/2014 z dnia 15 maja 

2014 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Stegna 

nie został wycofany z porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad wnioskiem Komisji 

ds. Budżetu o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały 11.10. w sprawie uchwalenia 
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miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w części obrębów 

Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica, Żuławki. 

 

Wynik głosowania nad wyprowadzeniem z porządku obrad projektu uchwały:  

za 2, przeciw 10, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 3. 

 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów w części obrębów Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica, Żuławki 

nie został wycofany z porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski odczytał ustalony porządek obrad LXI Sesji 

Rady Gminy Stegna: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

6. Informacje Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady o pracy w okresie między 

sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Plan pracy Rady Gminy Stegna na rok 2024. 

9. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 

2023 roku. 

10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2020-2025 za rok 2023. 

 

11. Podjęcie uchwał: 

 

11.1. w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka 

wytchnieniowa - edycja 2024”; 

11.2. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2024; 

11.3. w sprawie ustalenia sposobu  sprawienia pogrzebu przez Gminę Stegna; 

11.4. w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Stegna, 

a Gminą Miasta Gdańska w przedmiocie powierzenia Gminie Miasta Gdańska 

realizacji zadań publicznych z zakresu promowania aktywności fizycznej 

i zrównoważonej mobilności w formie organizacji Kampanii „Rowerowy Maj” 

w latach: 2024, 2025 i 2026; 

11.5. w sprawie przekazania wniosku mieszkańców o anulowanie zapisu  

§ 33 pkt 4 ust. 1 Uchwały Rady Gminy Stegna Nr XLII/415/2014 z dnia 15 maja 

2014 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

wsi Stegna; 

11.6. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Stegna, w ramach 

Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

11.7. w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobu mienia 

gminnego Gminy Stegna nieruchomości gruntowych, stanowiących własność 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa; 
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11.8. w sprawie wyrażenia zgody na  zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej 

umowy dzierżawy  pomieszczeń Ośrodka Zdrowia w Rybinie; 

11.9. w sprawie nadania nazwy ulicy Żaglowej obejmującej działkę  nr 

573/6 położoną w miejscowości Jantar; 

11.10. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenów w części obrębów Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica, Żuławki; 

11.11. w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2024; 

11.12. w sprawie zmiany uchwały Nr LX/525/2023 Rady Gminy Stegna z dnia 

20 grudnia 2023 roku  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna 

na lata 2024-2040. 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, oraz w okresie między 

sesjami. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Ad. Pkt. Nr 5.    Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski przedstawił informacje Wójta o pracy w okresie między 

sesjami - stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radni mają zapytania odnośnie 

przedstawionej informacji. 

 

Radna Magdalena Haftkowska prosi o rozszerzenie punktu dotyczącego zejść 

przyplażowych oraz dróg 501 i 502. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski odnośnie zejść przyplażowych po pozyskania gruntu od 

Lasów Państwowych na parking przy plaży, co związane jest procedurą tej inwestycji, 

rozpoczęcie prac, w tym tygodniu odbędzie się spotkanie z wykonawcą, realizatorem tej 

umowy, ustalimy harmonogram, który zostanie przedstawiony w najbliższym czasie. 

Odnośnie drogi wojewódzkiej 501 i 502 zgodnie z ustaleniami z zarządem dróg 

wojewódzkich jeszcze przed sezonem letnim wykonana zostanie tak zwana duża łata 

pomiędzy miejscowością Jantar a miejscowością Stegna na odcinku 3 km 650 m, z 

częściowym przełożeniem chodnika od strony świetlicy wiejskiej w miejscowości Jantar. Jest 

to połączenie tych 2 nakładek, które się zakończyły.  Odnośnie drogi 502 będzie odcinek 

remontowany, ale dopiero po sezonie letnim. Z tego względu, że droga jest najbardziej 

obciążona, to jest od miejscowości Tujsk w stronę miejscowości Żelichowo. To jest od tej 

nakładki, która była zakończona do granic z gminą Nowy Dwór Gdański. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska odnośnie drogi 501 uzupełniła informację, przetarg praktycznie 

został rozstrzygnięty i te prace remontowe, jeżeli chodzi o Jantar, mają wykonane być jeszcze 

w tej chwili przed sezonem tak, żeby po prostu nie utrudniać tej komunikacji i przewidywany 

taki termin realizacji to są 2-3 miesięcy, więc miejmy nadzieję, że w najbliższym czasie 

rozpoczną się te prace. Tak naprawdę po przekazaniu środków na chodniki Jantar zaczyna już 

wyglądać bardzo dobrze, a przede wszystkim bezpiecznie możemy jeździć.  

Na spotkaniu z wykonawcą zejść przyplażowych ustalimy harmonogram, ale cały czas 

zdajemy sobie sprawę, że samochodów coraz więcej przybywa, coraz bardziej Stegna staje się 

miejscowością popularną, ponieważ poprawiamy systematycznie te wszystkie nasze usługi, 
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staraliśmy się w Lasach Państwowych uzyskać tereny pod parking, jeżeli są Państwo 

zainteresowani, to taka koncepcja, jak to będzie przebiegać, jest dostępna do wglądu. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski rozumie, ż nie ma ryzyka, iż pozyskane środki 

zewnętrzne na zejścia przyplażowe możemy utracić. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska na pewno nie jest to możliwe, wszystkie pieniądze, które 

otrzymujemy, są pieniędzmi znaczonymi, cały czas jest kończymy tą procedurę, w związku z 

tym, że troszeczkę to powiększyliśmy, kończymy procedurę, skończyliśmy procedurę 

przetargową i możemy rozpocząć realizację. Ustalimy szczegółowy harmonogram prac, bo 

niestety są to bardzo skomplikowane prace. Tam prowadzona jest cały czas działalność 

gospodarcza, więc żeby nikomu nie utrudniać, ustalimy to szczegółowo, z której strony 

zacząć. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski Radnych to nie dziwi, bo akurat zarówno Pani 

Wójt jak i ta Rada, która współpracuje, podjęliśmy się bardzo ważnych, znaczących, 

inwestycji, gdzie wcześniejsi włodarze o nich mówili, ale ich nie rozpoczynali, wspólnie 

razem realizujemy je konsekwentnie. Między innymi tą inwestycją są zejścia na plażę. 

Cieszmy się, że jest szansa zmodernizowania kolejnego odcinka drogi w Jantarze jeszcze 

przed sezonem letnim. Na pewno to zostanie zauważone przez naszych turystów.  

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska to naprawdę wymagało wielu negocjacji, żeby te prace udało się 

zrealizować i realizować przed właśnie rozpoczęciem sezonu letniego. 

 

Radna Magdalena Haftkowska prosi o rozszerzenie punktu dotyczącego światłowodów, 

gdzie będą one przebiegały. 

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski jest to ogólnopolski projekt, światłowody w każdym 

domu. To jest zadanie będzie realizowane w naszej gminie przez najbliższe 2 lata. Do 

każdego budynku zostanie doprowadzona sieć światłowodów. Co prawda nie będzie to w 

każdym przypadku wykonane w formie wykopu, w większości będzie to instalacja na 

istniejących słupach energetycznych. Odbył się z firmą rozmowa dotycząca właśnie 

uzgodnienia projektów z terenu zajęcia pasa drogowego, jak również współpracy z 

mieszkańcami i sołectwami. Jeżeli już będą konkretne rozmowy przez tą firmę z nami 

prowadzone, będziemy starać się rozmawiać na terenach sołectw z mieszkańcami.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski jeżeli można, to prosilibyśmy o przekazanie 

takiej informacji przez sołtysów, bo rozpoczęła się już procedura. Mieszkańcy po prostu 

mogą być zaskoczeni i nie wpuścić na swoje nieruchomości. Uważa, że taka informacja 

powinna trafić do jak najszerszego grona. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska systematycznie organizujemy spotkania z sołtysa, przekazując 

wszystkie niezbędne informacje o tym, co będzie się działo. Będziemy na stronie internetowej 

systematycznie informować o tych działaniach.  

 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 
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Ad. Pkt. Nr 6. Informacje Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady o pracy  

w okresie między sesjami. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie informacji przez 

poszczególnych przewodniczących Komisji Rady Gminy Stegna. 

 

Przewodniczący Komisji ds. Budżetu Maciej Makowski poinformował, iż Komisja 

spotykała się raz celem omówienia materiałów na dzisiejszą sesję.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Bogumiła Duraj poinformowała, iż członkowie 

Komisji brali udział w LX Sesji Rady Gminy Stegna, udział w zebraniu Rady Sołeckiej 

Sołectwa Bronowo, udział w LXI sesji Rady Gminy Stegna. 

Przewodniczący Komisji ds. skarg, wniosków i petycji Jan Hudomięt poinformował, iż 

członkowie Komisji brali udział w poprzedniej sesji Rady Gminy. 

Ad. Pkt. Nr 7.   Interpelacje i zapytania Radnych 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy Radni zgłaszają interpelacje bądź 

zapytania. 

 

Nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 8. Plan pracy Rady Gminy Stegna na rok 2024. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, iż Plan pracy Rady Gminy 

Stegna na rok 2024 został z wyprzedzeniem przekazany Radnym, mieliśmy możliwość 

zapoznania się 

Zapytał czy Radni mają uwagi do przedłożonego planu. 

Nie zgłoszono. 

 

Plan pracy Rady Gminy Stegna na rok 2024 – stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 9. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w 2023 roku. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, iż sprawozdanie zostało 

Radnym przekazane, mieliśmy możliwość zapoznania się i omówienia. 

Zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi. 

Nie zgłoszono.  

 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny w 2023 

roku – stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 10. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2020-2025 za 

rok 2023 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, iż sprawozdanie zostało 

Radnym przekazane, mieliśmy możliwość zapoznania się i omówienia. 

Zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi. 
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Nie zgłoszono.  

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2020-2025 za rok 2023– stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.  Podjęcie uchwał: 

 

Ad. Pkt. Nr 11.1.  projekt uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach 

Programu „Opieka wytchnieniowa - edycja 2024” 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi  

do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jeszcze pytania bądź uwagi  

do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, iż kworum do podejmowania 

stanowisk uzyskała tylko Komisja ds. Budżetu.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa - edycja 

2024”. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12, przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 4. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/528/2024 

w sprawie zasad udzielania pomocy w ramach Programu „Opieka wytchnieniowa - 

edycja 2024” 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.2.   projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 
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Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 

2024.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 5. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/529/2024 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego Korpus Wsparcia Seniorów” na 

rok 2024 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.3.   projekt uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu 

przez Gminę Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Stegna. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 6. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/530/2024 

w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu przez Gminę Stegna 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr  11.4.  projekt uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego 

pomiędzy Gminą Stegna, a Gminą Miasta Gdańska w przedmiocie powierzenia Gminie 

Miasta Gdańska realizacji zadań publicznych z zakresu promowania aktywności 

fizycznej i zrównoważonej mobilności w formie organizacji Kampanii „Rowerowy Maj” 

w latach: 2024, 2025 i 2026 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały. 

Radny Maciej Makowski jest to uchwała stanowiąca o zgodzie na zawarcie porozumienia 

międzygminnego, radni tego porozumienia czy projektu porozumienia nie otrzymali i 

rozumie, dlaczego, natomiast chciałby się upewnić, co do tego, o jakich kwotach tutaj 

mówimy. Jeżeli chodzi o delegowanie tych zadań na gminę miasto Gdańsk w Kampanii 

rowerowy maj w latach 2024-2026, jakie to są środki w skali 3 lat. Czy są to środki własne 

gminy. 

 

Kierownik referatu Małgorzata Hordyńska odpowiedziała, że corocznie gmina będzie 

płaciła 645 zł do Miasta Gdańska w ramach porozumienia, które zostanie zawarte dopiero po 

podjęciu uchwały przez Radę Gminy. 

 

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono.   

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Stegna, a Gminą 

Miasta Gdańska w przedmiocie powierzenia Gminie Miasta Gdańska realizacji zadań 

publicznych z zakresu promowania aktywności fizycznej i zrównoważonej mobilności 

w formie organizacji Kampanii „Rowerowy Maj” w latach: 2024, 2025 i 2026. 

  

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 7. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/531/2024 

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Stegna, a Gminą 

Miasta Gdańska w przedmiocie powierzenia Gminie Miasta Gdańska realizacji zadań 

publicznych z zakresu promowania aktywności fizycznej i zrównoważonej mobilności 

w formie organizacji Kampanii „Rowerowy Maj” w latach: 2024, 2025 i 2026 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.5.   projekt uchwały w sprawie przekazania wniosku mieszkańców 

o anulowanie zapisu § 33 pkt 4 ust. 1 Uchwały Rady Gminy Stegna Nr XLII/415/2014 

z dnia 15 maja 2014 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części wsi Stegna 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy 

Stegna wniosek został przekazany do Wójta Gminy Stegna celem zajęcia stanowiska oraz do 

Komisji skarg, wniosków i petycji celem opracowania propozycji sposobu jego  

rozpatrzenia. Radni otrzymali stanowisko Wójta Gminy oraz stanowisko Komisji skarg, 

wniosków i petycji. 
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. 

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały. 

 

Radny Maciej Makowski odczytał, co ustalono na posiedzeniu Komisji : projekt będzie 

opiniowany na sesji, w uwagach wskazano, że powzięto wątpliwości czy właściwie określono 

zakres delegowania zadania na Wójta Gminy – napisano „do rozpatrzenia”, a nie „do 

analizy”.  W związku z tym, że wcześniejszy wniosek nie został uwzględniony, 

przegłosowany, Komisja wnosi o zmianę tego zapisu, ponieważ w dalszym ciągu radca 

prawny odczytał te zapisy, które on przywoływał, i określenie „do rozpatrzenia” odnosi się 

wprost do kompetencji Rady Gminy. Wniosek jest taki, żeby jednak ten zapis zmienić, żeby 

on nie był w żadnym momencie kontrowersyjnym, jako delegowanie niewłaściwe, 

nieuzasadnione, nieuprawnione delegowanie kompetencji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski jak już zostało powiedziane w podstawie 

prawnej uchwały jest kodeks postępowania administracyjnego, w kodeksie postępowania 

administracyjnego mecenas informował nas o tym, że pojawia się zapis „rozpatrzenia 

wniosku”, czyli tego słowa, na które radny zwraca uwagę. Zwracając się do radcy prawnego 

zapytał czy jeszcze raz Rada musi rozpatrywać wniosek radnego.  

 

Radca prawny Robert Dargiewicz podtrzymuje swoje stanowisko, że zapis jest prawidłowo, 

że przekazuje się do rozpatrzenia organowi. Wpłynął wniosek merytoryczny zgłoszony przez 

radnego czy przez Komisję, żeby dokonać poprawki w treści uchwały jest to wniosek 

merytoryczny, który powinien być głosowany. 

. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poddał pod głosowanie wniosek Komisji  

ds. Budżetu o zmianę zapisu w projekcie uchwały 11.5. w paragrafie 1 sformułowanie 

"rozpatrzenia" na sformułowanie "analizy".  

 

Wynik głosowania nad wprowadzeniem zmian w zapisie projektu uchwały:  

za 2,  przeciw 10, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 8. 

Wniosek nie uzyskał akceptacji, został oddalony. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie przekazania wniosku mieszkańców o anulowanie zapisu § 33 pkt 4 ust. 1 Uchwały 

Rady Gminy Stegna Nr XLII/415/2014 z dnia 15 maja 2014 roku w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Stegna. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 0, wstrzymało się 1 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 9. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/532/2024 

w sprawie przekazania wniosku mieszkańców o anulowanie zapisu  

§ 33 pkt 4 ust. 1 Uchwały Rady Gminy Stegna Nr XLII/415/2014 z dnia 15 maja 

2014 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

części wsi Stegna 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr  11.6.   projekt uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
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rejestru zabytków lub ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Stegna,  

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś pytania lub uwagi do 

projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub ewidencji zabytków, 

położonych na terenie Gminy Stegna, w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 10. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/533/2024 

w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub ewidencji 

zabytków, położonych na terenie Gminy Stegna, w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr  11.7.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

do zasobu mienia gminnego Gminy Stegna nieruchomości gruntowych, stanowiących 

własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź wnioski do 

projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobu mienia gminnego Gminy 

Stegna nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa. 
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Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 11. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/534/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie do zasobu mienia gminnego Gminy 

Stegna nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.8.   projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  zawarcie w trybie 

bezprzetargowym kolejnej umowy dzierżawy  pomieszczeń Ośrodka Zdrowia w Rybinie 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jeszcze uwagi bądź pytania. 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na  zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy  pomieszczeń Ośrodka Zdrowia w Rybinie. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – imienny wykaz stanowi załącznik Nr 12. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/535/2024 

w sprawie wyrażenia zgody na  zawarcie w trybie bezprzetargowym kolejnej umowy 

dzierżawy  pomieszczeń Ośrodka Zdrowia w Rybinie 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. Pkt. Nr 11.9.   projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Żaglowej 

obejmującej działkę  nr 573/6 położoną w miejscowości Jantar 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy są jakieś uwagi bądź wnioski do 

projektu uchwały. 

Nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały jest pozytywna, bez uwag. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie nadania nazwy ulicy Żaglowej obejmującej działkę  nr 573/6 położoną w 

miejscowości Jantar. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – stanowi załącznik Nr 13. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/536/2024 

w sprawie nadania nazwy ulicy Żaglowej obejmującej działkę  nr 573/6 położoną 

w miejscowości Jantar 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.10.   projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów w części obrębów Bronowo, Dworek, 

Niedźwiedzica, Żuławki 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że wpłynął wniosek o 

autopoprawkę projektu uchwały, będzie obradowali nad tym dokumentem, zgłoszonym przez 

Wójta Gminy. Autopoprawka zostanie dołączona do protokołu.  

Poinformował, że w dniu wczorajszym, tzn. w niedzielę, wpłynęło pismo o przekazanie do 

Rady. Wykonał prośbę wnioskujących o przekazanie jego treści Radnym, dziś w momencie, 

kiedy zaczęła się praco o godz. 7. Pismo dotyczy zastrzeżeń do projektu uchwały. 

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały. 

 

Radny Maciej Makowski rozumie, że autor opracowania jest obecny, czy mógłby się 

odnieść do wątpliwości, które były zgłoszone, czyli do stanu faktycznego na dziś, czy są tam 

grunty zakwalifikowane do kategorii IV czy nie, w obrębie badanego obszaru. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski jeżeli chcemy obradować zgodnie z zasadami, 

które sobie przyjęliśmy, które ustaliliśmy na początku i wszyscy razem podjęliśmy tą decyzję, 

że na sesji będą zabierali głosy Radni, urzędnicy, jego zdanie jest negatywne, albo 

podtrzymujemy to, co przez 5 lat stosujemy, takie zasady, że tylko Radni lub przez Radnych 

wnioski są przekazywane. Jeżeli Radny chce przeanalizować lub poinformować pozostałych, 

jako radny z danego terenu, to jak najbardziej udzieli głosu. Takie są nasze wspólne ustalenia, 

że nie dopuszczamy na sesji do dyskusji. Dyskusja jest ewentualnie tylko w punkcie ostatnim. 

 

Radny Maciej Makowski zdecydowanie zgadza się z Przewodniczącym, natomiast podczas 

rozpatrywania wniosku o wycofanie projektu uchwały padło pytanie, czy autor opracowania 

już pojawił. To nie jest osoba trzecia w tej sprawie, tylko to jest osoba, której urząd delegował 

opracowanie materiałów, który teraz jest przedmiotem wątpliwości, więc nie jest to osoba 

trzecia. To jest osoba, która została zobowiązana do realizacji zadania. Bardzo uprzejmie 

poprosi o wyjaśnienie tej kwestii. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski wnioskodawcą uchwały jest Pani Wójt, która 

przedstawiła całą informację. Radni zgodzili się z informacją przekazaną przez Panią Wójt, 

była dla nich wystarczająca i w związku z powyższym nie widzi sensu powracania do 

dyskusji na ten sam temat, który poruszaliśmy przy wyprowadzeniu lub pozostawieniu w 

porządku obrad tej uchwały. 
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Radny Maciej Makowski prosi o ponowne przeczytanie tej poprawki, ona nie została 

Radnym przesłana, dlatego prosi o ponowne odczytanie. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska ponownie odczytała treść autopoprawki do przedmiotowego 

projektu uchwały: „zgodnie z przygotowanym stanowiskiem projektanta planu, profesora 

Politechniki Gdańskiej, dr hab. Daniel Załuski, wniesionym do Wójta Gminy Stegna, w 

wyniku kontroli przedłożonej uchwały odnośnie przyjętego rozstrzygnięcia uwag złożonych 

do planu proszę o wprowadzenie autopoprawki do uchwały w uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów w części obrębów Bronowo, Dworek, 

Niedźwiedzica, Żuławki, zgodnie z przygotowanym stanowiskiem w załącznikiem nr 2 do 

uchwały pod nazwą „Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do projektu 

planu” w § 2 ust. 1 w uzasadnieniu do rozstrzygnięcia uwagi z punktu 4,5,6 poprzez 

wykreślenie zapisu cyt. „Zgodnie z obecną praktyką planistyczną grunty takie nie uzyskują 

zgody Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na zmianę przeznaczenia gruntów rolnych na cele 

nieleśne. Pod lokalizację farm fotowoltaicznych winny być przeznaczane niechronione grunty 

rolnicze kl. IV lub niższych, a takie nie występują na obszarze planu.”, oraz w ust. 2 w 

uzasadnieniu do rozstrzygnięcia uwagi poprzez wykreślenie zapisu cyt. „Zgodnie z obecną 

praktyką planistyczną grunty takie nie uzyskują zgody Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na 

zmianę przeznaczenia gruntów rolnych na cele nieleśne. Pod lokalizację farm 

fotowoltaicznych winny być przeznaczane niechronione grunty rolnicze kl. IV lub niższych, a 

takie nie występują na obszarze planu”. 

Wniosek jest podyktowany koniecznością sprostowania sformułowania w rozstrzygnięciu 

przywołanych uwag, aby uniknąć rozbieżności, gdyż w obszarze opracowania planu 

występują miejscowo grunty orne klasy IV. Wprowadzenie autopoprawki do rozstrzygnięcia 

uwagi nie zmienia stanowiska w zakresie rozstrzygnięcia uwag.” 

 

Radny Maciej Makowski czy nie są zmiany planu, które winny być konsultowane, 

dwukrotnie w tej autopoprawce pojawia się ta błędna informacja, którą podnosiliśmy, czyli 

wskazanie, że grunty klasy IV nie znajdują się na obszarze, który był opisywany, więc 

chciałby poprosić o to, żeby Pani Wójt się wypowiedziała, jaki jest stan faktyczny, czy takie 

grunty są czy ich nie ma.  

 

Inspektor Artur Kozłowski zgodnie z tym, co Radnym zostało przedłużone, jest to 

autopoprawka i tak jak zostało wskazane, polega na wykreśleniu tego sformułowania w tym 

rozstrzygnięciu uwagi. Nie można się zgodzić z faktem, że wymaga to ponownie 

przeprowadzenia procedury planistycznej, ponieważ w projekcie planu, w ustaleniach planu, 

nie zachodzą żadne zmiany, to jest rozstrzygnięcie uwagi. Stanowisko, które zostało 

przedstawione na załączniku numer 2 w takim przypadku to sformułowanie zostało 

poprawione, aby uniknąć wątpliwości interpretacyjnych, że w jakimś fragmencie tego planu 

na jakimś obszarze faktycznie wystąpi ten grunt klasy czwartej. Faktycznie takie przypadki 

się zdarzyły, że są takie obszary. W związku z powyższym należy to sformułowanie 

wykreślić, aczkolwiek podkreślił, nie zmienia to rozstrzygnięcia uwagi, ponieważ jest to 

jeden tylko z elementów, który był podstawą do tego, żeby takie stwierdzenie sformułować do 

przyjęcia rozstrzygnięcia tej uwagi.   

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania bądź 

uwagi. 

Nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował obecnych, że będą mogli zabrać 

głos poza głosowaniami, w punkcie do tego przeznaczonym. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały opinia zostanie podjęta na sesji. Komisja zawarła uwagę: 

„Powzięto wątpliwość dotyczącą informacji o kwalifikacji gruntów w kat. IV – grunty takie 

są na terenie objętym planem zagospodarowania przestrzennego, przekazanie wniosku o 

wycofanie projektu z porządku obrad”. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów w 

części obrębów Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica, Żuławki. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 10,  przeciw 2, wstrzymało się 0 – stanowi załącznik Nr 14. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/537/2024 

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów w części obrębów Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica, Żuławki 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.11.   projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 

2024 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że Rada obraduje nad 

projektem uchwały zgłoszonym w ramach autopoprawki, przesłanym Radnym wraz z 

wyjaśnieniami Skarbnika Gminy.  

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta indywidualnie na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2024. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 12,  przeciw 0, wstrzymało się 0 – stanowi załącznik Nr 15. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/538/2024 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2024 
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Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 11.12.   projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LX/525/2023 Rady 

Gminy Stegna z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stegna na lata 2024-2040 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że Rada obraduje nad 

projektem uchwały zgłoszonym w ramach autopoprawki, przesłanym Radnym wraz z 

wyjaśnieniami Skarbnika Gminy.  

Zapytał czy są jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały. 

Nie zgłoszono 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poprosił o przedstawienie opinii Komisji  

ds. Budżetu. 

 

Komisja ds. Budżetu:  
Przewodniczący Komisji Maciej Makowski poinformował, iż opinia Komisji odnośnie 

przedłożonego projektu uchwały zostanie podjęta indywidualnie na sesji. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził głosowanie nad projektem uchwały  

w sprawie zmiany uchwały Nr LX/525/2023 Rady Gminy Stegna z dnia 20 grudnia 2023 roku  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2024-2040. 

 

Wynik głosowania nad projektem uchwały:  

za 11,  przeciw 1, wstrzymało się 0 – stanowi załącznik Nr 16. 

 

Przyjęto uchwałę Nr LXI/539/2024 

w sprawie zmiany uchwały Nr LX/525/2023 Rady Gminy Stegna z dnia 20 grudnia 

2023 roku  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna  

na lata 2024-2040 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. Pkt. Nr 12.   Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, oraz  

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, że w okresie między sesjami 

interpelacje nie zostały przez Radnych zgłoszone.  

 

 Ad. Pkt. Nr 13.   Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski zarządził 10 minutową przerwę. W przerwie 

prosi osoby, które będą chciały zabrać głos w kolejnym punkcie o zgłaszanie się do sekretarza 

obrad Radnej Magdaleny Haftkowskiej. 

 

Przerwa w obradach – 10 minut. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski wznowił obrady LXI Sesji Rady Gminy 

Stegna. 
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Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski poinformował, będzie udzielał głosu według 

kolejności zgłoszeń. 

 

Krzysztof Irla odczytał zastrzeżenia do rozstrzygnięcia sposobu rozpatrzenia uwag 

wniesionych do projektu planu prac zastrzeżeniami i uwagami do uchwały w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu części obrębów 

Bronowo, Dworek, Niedźwiedzica, Żuławki, które wniosło 7 rolników (treść została 

przekazana Radnym Gminy drogą e-mailową przed rozpoczęciem obrad sesji). 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski tak jak już informował, przedmiotowe pismo 

drogą e-mailową w dniu wczorajszym, w niedzielę, trafiło do Urzędu, dzisiaj, kiedy 

pracownicy rozpoczęli pracę niezwłocznie zostało ono Radnym przekazane. Radni mieli to na 

swoich e-mailach. Uczyniliśmy to jak najszybciej było to możliwe bez zbędnej zwłoki. Żaden 

z Radnych nie czuł potrzeby odczytywania pisma podczas obrad. 

Tak jak stwierdzili Państwo w przedmiotowym piśmie, będzie przedmiotową uchwałę badał 

zespół prawny Wojewody Pomorskiego. 

 

Paweł Jeliński jako właściciel dość dużej ilości hektarów w tej gminie, że tak łatwo można 

ograniczyć rolnikom możliwości związane z rozwojem gospodarstw rolnych. Plan miejscowy 

dzisiaj został uchwalony, prawie jednogłośnie, jeden radny zabierał głos w dyskusji, co jest 

dla niego bardzo dziwne. Ta uchwała doprowadziła do zagrożenia wszelakich inwestycji w 

obszarze rolnictwa na obszarze prawie 2000 ha, gdzie w kwestii rolnictwa jest to po prostu 

niedorzeczne.  Gmina Stegna doskonale wiesz, że na tym obszarze było procedowanych wiele 

różnych inwestycji, jeśli chodzi o warunki zabudowy, fotowoltaiki, wiatraki szklarni 

biogazowni, to wszystko tą jedną uchwałą zostało dzisiaj zlikwidowane. Co więcej, wiele 

tych decyzji zostało wydanych, wielu inwestorów, właścicieli posiada wydane warunki 

zabudowy na różnego rodzaju inwestycje, które chcieli realizować, żeby rozwijać swoje 

gospodarstwa. Dzisiaj dzięki tej uchwale już nie mogą tego robić. Uchwała nie zawiera 

również żadnego okresu przejściowego na wprowadzenie, czyli ta uchwała trafi do wojewody 

i po 2 tygodniach wejdzie w życie. Jest to w dzisiejszych czasach niedorzeczne, a w podejściu 

do kwestii związanych z OZE, które tym planem na 2000 ha zablokowano jest skandaliczne. 

Brak możliwości zabierania głosu oprócz Radnych, jest po prostu krzywdzące, dopiero po 

podjęciu uchwały, jako właściciele gruntów możemy zabrać głos, a nie podczas debaty, czyli 

przed podjęciem uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski przedmiotowy projekt uchwał procedowany 

był od miesiąca czerwca 2023 r. Stawiacie się Państwo już w momencie, kiedy projekt został 

poddany już pod obrady Rady Gminy i jest procedowany na sesji, kiedy Radni podejmują już 

decyzje. Dlaczego nie zgłosiliście Państwo tych uwag wcześniej. Dlaczego wcześniej nie 

skontaktowaliście się z żadnym Radnym.  

 

Paweł Jeliński tak jak pozwala prawo zgłosiliśmy uwagi do planu, zgłosiliśmy kilkanaście 

uwag, które zostały uznane za bezzasadne. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski z jego informacji złożone zostały wnioski, 

prosi o sprecyzowanie, ponieważ między wnioskiem a uwagą jest bardzo znacząca różnica.  

 

Paweł Jeliński odnosili się Państwo do nich podczas obradowania, czyli były to uwagi. 
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Inspektor Artur Kozłowski zapytał, która z uwag został wniesiona przez Pana Pawła 

Jelińskiego. 

 

Paweł Jeliński nasze uwagi są numerowane od 1 do 11. Dosyć dużo inwestycji na terenie 

prowadzimy. 

 

Inspektor Artur Kozłowski rozumie, że Pan Jeliński reprezentuje spółkę, która złożyła 

uwagi. 

 

Paweł Jeliński nie spółkę, ponieważ składała je osoba fizyczna, jako właściciel obszaru. 

Wszystkie uwagi zostały uznane za bezzasadne.  

 

Inspektor Artur Kozłowski poprosił o przedstawienie się jeszcze raz. 

 

Paweł Jeliński poinformował, że jest pełnomocnikiem Wojciecha Kurowskiego. 

 

Inspektor Artur Kozłowski w dokumentacji nie zostało dołączone pełnomocnictwo, 

wskazuje Pan, że złożył Pan uwagi, natomiast uwagi te zostały złożone samodzielnie.  

 

Paweł Jeliński w dniu dzisiejszym występuje w imieniu właściciela obszaru. 

 

Inspektor Artur Kozłowski wprowadza Pan w błąd wszystkich, że złożył Pan uwagi. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski ta dyskusja do niczego nie prowadzi, prosiłby 

o obniżenie emocji. Rada Gminy podjęła decyzję. Uchwała wejdzie w życie 14 dni po 

publikacji jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Macie Państwo prawo 

skorzystać z dróg prawnych. Taką decyzję Radni podjęli i nie będzie pozwalał na 

sformułowania, że Radni cokolwiek zaniedbali czy zaniechali. Zasady prowadzenia sesji 

ustaliliśmy wspólnie 5 lat temu, dyskusję Radni prowadzą na Komisjach, w których mogą 

Państwo również uczestniczyć i przedstawiciele Państwa brali udział w tym posiedzeniu. 

Radni podejmują decyzję pełni świadomości, swojej wiedzy, która dla nich jest 

wystarczająca.  

 

Paweł Jeliński w dniu dzisiejszym występuje, jako pełnomocnik właściciela i nie chciał 

nikogo obrazić, tylko wyraził swoją opinię odnośnie tego, co dziś się zadziało. Uważał, że 

kwestia zabrania głosu na sesji pozwoli na przybliżenie sprawy i zgłaszanych uwag. Zostało 

to przeniesione na koniec i nie mogliśmy się swobodnie wypowiedzieć.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski pytał Radny, czy ktoś z Państwa zwracał się 

do nich z uwagami i uzyskał odpowiedź negatywną. 

 

Sołtys Sołectwa Dworek-Niedźwiedzica Małgorzata Borowiec jest to przykre dla 

mieszkańców, że walczymy z naszymi mieszkańcami, z 7 rolnikami, którzy podpisali pismo, 

od 2 lat. Mieszkańcy zgłaszają się do niej z uciążliwością różnych inwestycji. Zebrane zostały 

podpisy, około 200 podpisów mieszkańców przeciwko 7 głosów, głosów inwestora. Czy 

inwestorzy chcą walczyć z całym sołectwem z naszymi mieszkańcami, przeprowadzić 

inwestycje uciążliwe dla tych mieszkańców. 

 

Paweł Jeliński do końca nie chciałby zabierać głosu, ponieważ nie wie czy jest to 

odpowiednie miejsce, czy za inwestora, my jeszcze nic nie zrealizowaliśmy na naszych 
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ziemiach. Bardzo dużo inwestycji mieliśmy procedowanych, wycofanych, zmienianych. Są to 

konsekwencje długotrwałej procedury urbanistycznej, decyzji środowiskowych, warunków 

zabudowy. Ciężko mi się do tych wszystkich zarzutów odnośnie walki odnieść, ponieważ 

jeszcze nic nie zrealizowaliśmy. 

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski podziękował za wypowiedziane zdanie, że 

sesja nie jest od tego, żeby takie dysputy prowadzić. Zgodził się Pan ze mną, że nie 

doprowadziłem właśnie do czegoś takiego przy procedowaniu uchwały. 

 

Zygmunt Drywa mowa jest o ziemi dobrej klasy, ziemia ma żywić, ziemia ma dawać plony. 

Nie taki jest cel ziemi rolnej, żeby zasłaniać ją jakimiś płytami. Nie wiemy, jakie będą zasady 

utylizacji fotowoltaiki, nie znamy tych kosztów, zagrożenia dla środowiska, dla ludzi 

mieszkających. 

 

Sołtys Sołectwa Jantar Katarzyna Szatkowska prosi o konsultacje społeczne odnośnie 

remontu, przebudowy ulicy Rybackiej, jest wiele zapytań od mieszkańców, na które nie jest 

wstanie odpowiedzieć. Prosi wyznaczenie terminu zebrania wiejskiego, na którym zostaną 

poruszone oraz przedstawione zagadnienia dotyczące remontu ulicy Rybackiej.  

 

Zastępca Wójta Tomasz Gajewski za chwilę rozpocznie się inwestycja, która będzie rodziła 

wiele kontrowersji. Cały Jantar zostanie rozkopany, od płotu do płotu. Na chwilę obecną 

jesteśmy na etapie przetargu, po wyłonieniu wykonawcy przedłoży on harmonogram prac. 

Będziemy konsultować to z mieszkańcami, bo musimy to skonsultować. Mieszkańcy nie 

dojadą do posesji, nie wystawią śmieci, nie będzie wody na czas prowadzenia tych robót. 

Chciałby, aby te prace trwały jak najkrócej i były jak najmniej uciążliwe. Zdajemy sobie 

sprawę, że mieszkańcy żyją z turystyki i ten okres praktycznie od świat wielkanocnych do 

końca września jest okresem turystycznym. O Jantar zadbamy, ma nadzieję, że po wielkim 

bólu przyjdzie czas radości.  

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska uzupełniając powiedziała, że podczas spotkania z sołtysami 

dokładnie przedstawiona została informacja, że kończymy specyfikację i za chwilę ogłosimy 

przetarg. Jest to bardzo trudna inwestycja, ponieważ zarówno jest do wymiany cały wodociąg, 

jak również odwodnienie ulicy. W tej chwili procedujemy. Zdobyliśmy dofinansowanie w 

wysokości 8 milionów złotych i nie wiemy, w jakiej wartości inwestycja się zamknie. 

Mówiliśmy również o tym, że będą utrudnienia i tak naprawdę myśmy byli pewni nawet, że 

Pani Sołtys przyjdzie i zapyta, w jaki sposób możemy pomóc, żeby ta inwestycja przebiegła 

dobrze i żeby była bez większych problemów. Takiej właśnie pomocy byśmy oczekiwali 

właśnie od mieszkańców Jantara.  Inwestycja w tej chwili jest procedowana do realizacji.  

 

Sołtys Sołectwa Jantar Katarzyna Szatkowska Państwo są tutaj naszymi włodarzami, 

zarządzającymi drogami. Mieszkańcy są przygotowani na wszelakie utrudnienia, naprawdę są 

gotowi na wszystko. Czekamy na tą przebudowę, rozbudowę wodociągów bardzo długo. 

Jesteśmy przygotowani na wszelakie utrudnienia, nawet żeby wynosi śmieci na ulicę 

Gdańską, nie będzie z tym problemu. Jeszcze raz prosi o wyznaczenie terminu, nie każdy 

mieszkaniec korzysta z internetu.   

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski tak jak Pani Wójt powiedziała, jeżeli tylko 

zostanie wyłoniony wykonawca, on przedstawi harmonogram szczegółowy prac, będą dla 

mieszkańców to duże uciążliwości. Nie wyobraża sobie, żeby to się nie odbyło z informacją 
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przekazywaną do was. Na pewno ten wniosek jest słuszny, ale myśli, ż Wójt nie prowadziłaby 

takiej inwestycji, żeby z mieszkańcami nie rozmawiać.  

 

Bożena Kowitz bardzo się cieszy, że tutaj sołectwo Dworek-Niedźwiedzica jest bardzo 

czujne, ale odbywało się przez wiele lat różne konsultacje dotyczące projektowanych przez 

państwa inwestycji. Brawo, właśnie dla naszych Radnych, dla urzędników, którzy są tutaj 

czujni, bo myślę, że wielu mieszkańców jednak patrzy na ten interes i jeszcze ta uchwała 

dzisiejsza skutecznie zablokowała to, co jest w interesie większości mieszkańców, a nie kilku 

inwestorów.  

 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski chciałbym zwrócić się w innym już temacie. 

Nie temacie dotyczącym tej uchwały, a w temacie zbliżających się wyborów, które jak wiecie 

Państwo odbędą się 7 kwietnia. Chciałbym do Was wszystkich zaapelować za pośrednictwem 

naszej transmisji, za pośrednictwem mediów, TV Żuławy, abyście pamiętali Państwo o tym, 

że 8 kwietnia będziecie sąsiadami. Wszyscy będziecie sąsiadami ze sobą. Walczcie na 

argumenty, a nie na kalumnie rzucane na jednego, drugiego, trzeciego człowieka. Będziecie 

Szanowni Państwo, 8 kwietnia dalej między sobą żyli, dalej będziecie między sobą 

przebywali razem, będziecie robili zakupy razem, będziecie wychodzili na spacery obok 

siebie. Zastanówcie się nad tym, bo dzieją się takie rzeczy, że to aż ciężko jest tutaj mi 

opisywać. Walczcie na argumenty, przekonujcie wyborców do siebie, co chcecie zrobić, a nie 

tym, żeby obrażać drugiego, pomawiać drugiego, który jest nieobecny przy tych słowach i nie 

może się do tego ustosunkować. Ja Was o to proszę, weźcie to sobie Państwo pod rozwagę 

startuje, startuje już po raz kolejny, ja również i nigdy to nie chodziłem i nie mówiłem, że mój 

konkurent, rywalizująca ze mną osoby są takie owakie czy inne. One mają prawo mieć inny 

głos, mają prawo inaczej widzieć rozwój gminy i mają prawo przekonywać do tego. Tak was 

zachęcam, żebyście tak to robili, tak przekonywali, jesteśmy razem sąsiadami, żeby nie 

musiał nas zgodzić obywatel ze wschodu. Zastanówcie się nad tym Państwo, co robicie przy 

prowadzeniu swoich kampanii.  

 

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono. 

Ad. Pkt. Nr 14.  Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Mariusz Ogrodowski w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Stegna zamknął LXI Sesję Rady Gminy. 
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